第廿六屆敦煌英語教學講座企劃書
The 26th Caves Books English Language Teaching Seminars

2011.01.19
一、主旨
為因應全民英語的學習潮流並提昇國內英語教學水準，敦煌書局特邀請國內外英語教學知名講者和出版人士，提供最新英語教學、教法之專業經驗和思維與國內英語教師分享。
二、說明
1. 二十六年來，為提供老師最新的英語教學知識，敦煌每年特邀請國內外英語教學界知名講者與老師們齊聚一堂，旨在提供最新英語教學專業經驗與老師分享，希望透過專業級講師的講座及推薦，提昇國內英語老師的教學專業，並透過教學實務經驗交流成長。
2. 今年敦煌英語教學講座將以「語言多元技能教學與數位白板融入教學」為課程主要目標，十場精心規劃的師訓研習，不僅將為閱讀、文法、發音、檢測等學習面向開創嶄新的教學生命力，亦將繼續帶領教師們遨遊數位白板的教學新境界；以專業豐富教學技巧結合新的思維與科技，全面啟動跨世代英語教學力。
三、活動日期：2011年3月17日~ 3月29日
四、活動對象：全省公私立各級學校及補教界之英文老師
五、講座場次時間
各場講座時間如下：
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六、講座地點與聯絡報名窗口
	場次
	日期
	聯絡人
	報名專線
	活動場地
	活動場地地址

	板橋場
	3/17(四)、3/19(六)
	林聖穎
	02-82520668
	板橋農會第二大樓14樓第10會議室
	新北市板橋區府中路29號

	高雄場
	3/19(六)、3/20(日)
	顏碧樺
	07-5615716
	新上國小3樓視聽教室
	高雄市左營區大順一路100號

	台南場
	3/20(日)、3/22(二)
	卓家敏
	06-2296347
	敦煌書局台南營業所5樓
	台南市北門路一段159號

	新竹場
	3/24(四)、3/26(六)
	翁敏慧
	03-5422698
	新竹第三信用合作社4樓訓練教室甲
	新竹市北大路282號

	台中場
	3/26(六)、3/27(日)
	張琬茹
	04-23265559
	僑光技術學院圖資大樓B1會議廳
	台中市僑光路100號

	台北場
	3/27(日)、3/29(二)
	陳筱昀
	02-87928621#592
	師大進修推廣學院大樓1樓演講堂
	台北市大安區和平東路一段129號


七、講場資訊
· 週間場次09:20開始，週末場次特延至10:00開始上課！
	TIME
	DAY 1
	DAY 2

	09:20-10:10 (二、四)

10:00-10:50 (六、日)
	Get your students ‘Starting, Moving and Flying’ 

with English Exam Success!
	Equipping your students for creative writing

	10:20-11:10 (二、四)

11:00-11:50 (六、日)
	Help Kids Build Essential Reading Skills - Let's Enjoy Reading!
	Preparing your students for success!

	11:20-12:10 (二、四)

13:00-13:50 (六、日)
	Teaching Content, Teaching Life
	The Grammar in the Mind Goes Round and Round!

	13:10-14:00 (二、四)

14:00-14:50 (六、日)
	Discover the World – Creative Teaching Ideas for Readers
	Come on and Say it! Learning through dialogues 


	14:10-15:00 (二、四)

15:00-15:50 (六、日)
	Teaching Phonics can be fun
	Interactive Learning in 21 century – Using the IWB in the Classroom


八、課程/講師簡介

◎講座資訊以敦煌書局外文書籍網公告為準
	主題
	Get your students ‘Starting, Moving and Flying’ with English Exam Success!
	語言：英文

	The Cambridge Young Learner’s Exam, a three-level globally-recognized English language test for Elementary-level students (aged 7-11yrs), continues to grow around the world as the most effective and comprehensive way to benchmark student’s success in English. Through the Starters level, Movers level and Flyers level, parents and teachers in Taiwan continue to accurately assess young students’ English levels along with thousands of candidates from around the world, giving students a great academic head start. But what exactly do these three tests consist of? How do they comprehensively cover the all skills? What are the benefits of passing the YLE? And, how can we use this to prepare our students for improved English speaking?

In this presentation audience members will uncover exactly what these exams consist of, the multiple advantages for students, and information on the best resources which can not only be used for specific test practice, but also focused general English teaching. Examples will be taken from the DELTA Young Learners English Series: Super Starters, Mighty Movers and Fantastic Flyers by Cengage Learning.

	講師
	Torben K. Nielsen
	

	Torben Nielsen has been teaching, examining and conducting ELT teacher training in locations such as Australia, Japan, China, 
Hong Kong, Thailand, Philippines and Taiwan since 2000. Previously completing formal studies in Developmental Psychology and 
holding the position of a Senior Coordinator for the largest private ESL School in Australia, Torben is now extending his professional academic ELT experience in the classroom by conducting teacher training seminars all over eastern Asia. His interests include reading 
strategies and examinations, recently completing an IELTS publication and working as a certified Cambridge Examiner for adults 
and young learners. Currently, he is based in Taipei as an ELT Product Specialist for Cengage Learning.


	主題
	Help Kids Build Essential Reading Skills – Let's Enjoy Reading!
	語言：中文 

	孩童的英文閱讀能力應從小就要開始累積，除了閱讀故事書外，還可透過其他閱讀整合練習來奠定其閱讀技巧。但是，往往因為市面上的閱讀整合練習題目較為單調，讓學生易對於課堂活動感到興趣缺缺。在此講座中，將會讓您對於孩童閱讀技巧的培養有更深的體認，並提供許多實用且好玩的遊戲，讓您的閱讀課程更加豐富喔！

	講師
	Daphne Liu
	

	澳洲昆士蘭科技大學英語教學碩士

澳洲講師及評核員證照 (Certificate IV in Training and Assessment)

澳洲幼保員執照 (Certificate III in Children’s Services)

幼兒及兒童美語教學經驗逾十二年

現任美語學校教務主任

現任澳洲 Charlton Brown 教學機構駐台 Master Trainer

語言教育中心及留學機構幼保課程講師及師訓講師

曾任敦煌書局產品研發部編輯科主任

曾任台灣培生朗文出版ELT教學顧問


	主題
	Teaching Content, Teaching Life
	語言：英文

	All children love to learn about the world they live in. By using English to explore art, history, science and other subjects, our students will learn more than just language. Let’s use their natural curiosity to develop their English abilities. In this presentation, we’ll look at some simple, fun activities that bring the excitement of the real world into any classroom. Let’s teach about dinosaurs, outer space and other cultures and, at the same time, let’s teach English!

	講師
	Patrick Jackson
	

	擁有11年的英語教學經驗，教導過各年齡層的學生

牛津暢銷書籍 ”Potato Pals” 作者

現為專職作者，全心投入英語學習書籍的編寫


	主題
	Discover the World – Creative Teaching Ideas for Readers
	語言：英文

	· 非文學的讀本是如何透過知識的學習來創造優勢，並如何與最新教學方法(CLIL)相結合

· 將讀本帶入課堂中：利用創意的課堂活動來檢視學生閱讀的理解力

· 閱讀能增強學生的英文寫作與口說的能力

	講師
	Mark Richard

	Mark Richard, M.A. Journalism Studies, B.A. French and English Language, Linguistics and Literature, is an experienced teacher/teacher trainer who has been working in Taiwan’s ELT field for ten years. Mark’s rich, diverse background includes instructing for the Taiwanese government and conducting training workshops for schools in Taiwan, Korea, Vietnam, Thailand, Indonesia, and France. He has also been responsible for developing curricula and materials that are used in private language schools throughout Taiwan.


	主題
	Teaching Phonics can be fun
	語言：中英文

	· 自然拼音教學技巧
· 有效有趣的自然拼音教學活動設計
· 如何讓自然拼音敲開閱讀之門

	講師
	Grace Wang
	

	美語教學經驗22年
資深兒美教師與師訓講師     

南投縣補習教育事業協會榮譽理事長

中華民國補習教育全國聯合會監事

中華兒少英語研究發展協會理事


	主題
	Equipping your students for creative writing
	語言：中文

	在去年的寫作教學研討會中，Marie老師與大家分享利用簡單有效的教學步驟，及活潑有趣的寫作活動guide your students to successful writing!今年將延續去年的主題，與您分享如何從引導寫作進階到賦予學生擁有creative writing的能力之教學。

	講師
	Marie Ni
	

	9年英語教學經驗

TESOL教學認證

兒美、全美語補習班教師


	主題
	Preparing your students for success!
	語言：英文

	Motivating young learners in the 21st century means targeting their learning styles through rich and varied ways. From stories, songs, chants, activities and games to digital media all tastes need to be catered for. Through effective use of all that an up to date comprehensive 4 skills program can provide we can make learning English a fun, focused and effective experience.

	講師
	Tim Budden
	

	Tim Budden MA, has taught English as a foreign language and second language for almost 20 years. He has been a teacher trainer for 15 years leading workshops throughout Asia. Tim is also the author of numerous ELT textbook series for young learners including ‘Say it!’ and more recently ‘Write Now!'. In his spare time Tim creates art and spends many a happy hour with his young son.


	主題
	The Grammar in the Mind Goes Round and Round!  
	語言：中文

	台灣英語教師對”文法”又愛又怕!根據學術研究，11歲以前的兒童認知發展能力並不足以”理解”任何語言的”文法規則”，那麼，語言教師能做什麼?本場講座將以一系列文法教學活動設計，分享兒童美語文法學習的致勝關鍵，並提供實際的教學步驟建議，協助學生事半功倍地”習得”並正確運用英文。

	講師
	Sarah Yin
	

	靜宜大學外文系畢
20年成人暨兒童英語教學經驗

15年英語師資訓練經驗

大學英文系兼任講師暨教學顧問


	主題
	Come on and Say it! Learning through dialogues
	語言：英文

	For young learners developing oral fluency is one of the keys to success in English. Dialogues and conversation are an essential part of this process. They allow students to learn language in real-life situations; providing a fun and dynamic format in which vocabulary, idioms and grammar, can be introduced, practiced and reinforced. By acting out and role-play students develop confidence and speaking fluency in settings in which they can also explore social values. So why not give your students a learning experience with language that comes closest to real communication!

	講師
	Tim Budden
	

	Tim Budden MA, has taught English as a foreign language and second language for almost 20 years. He has been a teacher trainer for 15 years leading workshops throughout Asia. Tim is also the author of numerous ELT textbook series for young learners including ‘Say it!’ and more recently ‘Write Now!'. In his spare time Tim creates art and spends many a happy hour with his young son.


	主題
	Interactive Learning in 21 century – Using the IWB in the Classroom  
	語言：中文

	· 教與學的改變~資訊科技融入英語教學的衝擊與挑戰
· 電子白板的優勢及英語教學之運用
· 電子白板實際操作與教學示範

	講師
	Sonia Huang
	

	22年兒童英語教學經驗

15年英語師資培訓經驗

13年英語教學顧問

資深美語教師與教務主任


九、報名資訊

報名日期

◎2/21 起至各場次活動開始日前一週止，名額有限，欲報從速，以免向隅。
報名費用

◎兩天課程 600元(恕不接受單日報名)。

報名流程

◎傳真報名

1. 請先填寫報名表。(報名截止日前5個工作天，請先與報名聯絡人確認是否尚有名額)

2. 至郵局劃撥或ATM轉帳繳交報名費用。 

(劃撥戶名：敦煌書局股份有限公司(各場次劃撥帳號請見活動網頁)

(ATM轉帳全省統一帳號：00942-001791-9/銀行代號：108 (陽信銀行) 

3. 傳真報名表及劃撥憑據或轉帳單據後，請電話與報名聯絡人確認報名完成。
◎網路報名

  1. 進入敦煌網站，點選『活動情報』。
  2. 確認尚有名額後，線上填寫報名表 (若您還不是敦煌會員請先加入會員)。
  3. 繳款方式： 1) 信用卡線上即時授權付款  2 ) Web-ATM 。
  4. 網路報名完成時，您將收到一封『敦煌書局活動報名確認信』(活動當天請攜帶報名確認函辦理報到)。
【備 註】
  1. 取消報名請於規定期限內持繳款單據或報名確認函洽各場聯絡人辦理退費申請，網路報名取消請直接電洽網路服務專線(請見6.)超過  時限，恕不接受退費。

  2. 承1，無法退費老師可領取報名費用等值之敦煌書局提貨券；無法退費網路報名老師可領取報名費用等值之網路購物紅利金於報名者之會員帳戶內。

  3. 活動當天及報到後恕不接受退費、敦煌書局提貨券或敦煌網站紅利點數兌換。

  4. 郵政劃撥繳款退費需扣30元轉匯手續費，網路報名退費需扣除手續費30元。

  5. 敦煌書局提貨券於活動結束後於4月中旬統一寄發，兌換時不提供發票。

  6. 網路報名問題請於平日上班時間 (09：30 ~ 17：30) 電洽 (04) 2329-4155 轉分機 522 鄭小姐。

  7. 講座資訊以敦煌書局外文書籍網公告為準。

  8. 為尊重講者及其他參加者權益，課程開始10分鐘後恕不開放進場。

  9. 為響應環保，講座當天將不提供紙、筆，煩請參加講座老師自行攜帶。

十、幸運抽獎 Lucky Draw

全勤參加兩天課程之教師，可於第二天課程結束時參加抽獎活動，豐富獎項等您來拿，千萬別錯過喔！

獎項一：Hip Hip Hooray 2/e Student Book + Phonics Book 一套 (共8本，附CD，價值2600元) 共1名
獎項二：Starship English IWB  共1名
獎項三：Read and Discover Reader Level 3+4 (共10本，附CD，價值2,700元) 共1名
獎項四：ELT Advantage線上課程：An Introduction to Teaching English to Young Learners (價值3,000元) 共1名

獎項五：Teaching English Grammar (價值855元) 共1名

獎項六：英國Oxford University Press經典小熊玩偶 共1名
十一、活動聯絡人

敦煌書局股份有限公司 Caves Books

114 台北市內湖區堤頂大道一段207號

商品一部 專員

鍾明雯 Joanne Chung 

TEL：02-87925001分機 614
FAX：02-87925029
E-Mail：Joannec.2117@cavesbooks.com.tw
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